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Protokoll 3/2025 

Fört vid Hägersten-Älvsjös pensionärsråds sammanträde 

onsdagen den 12 mars 2025 kl. 10:30-12:00, Telefonvägen 

30 
 

Ledamöter   Irene Svensson, SPF 

Katrin Wicén, PRO 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Peter Viberg, PRO 

Inga Lundvall, SKPF 

 

Ersättare  Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Pia Delehag, PRO 

Eva Silfvander, SPF  

 

Övriga närvarande Eva Alama Avdelningschef  

Annelie Johansson Sekreterare 

Saga Torgersson-Wååk, Klimat- och miljösamordnare 

Robert Mjörnberg, Förtroendevald Vänsterpartiet 

Justerare   Irene Svensson (SPF), Pia Delehag (PRO) 

 

Datum för justering  2024-03-1x 

Paragraf   §§1-7 

Sekreterare   Annelie Johansson 
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§ 1 
Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen 

Ordförande öppnar mötet och dagordningen godkändes. 

 

Medlemmarnas organisationstillhörighet samt närvaro: 

 

Närvarande medlemmar: 

Irene Svensson, SPF 

Ann-Marie Strömberg, SPF 

Peter Viberg, PRO 

Inga Lundvall, SKPF 

Ersättare: 

Torbjörn Sundsgård, SPF 

Ing-Britt Falk, PRO 

Håkan Jarmar, SPF 

Pia Delehag, PRO 

Eva Silfvander, SPF 

Förhindrade:  

Katrin Wicén, PRO 

§ 2 
Val av justerare 

Irene Svensson (SPF), Pia Delehag (PRO) valdes att justera 

dagens protokoll. Justering av protokollet sker 1x mars via mejl. 

§ 3 
Tema Fritidsbiblioteket 

Saga Torgersson-Wååk, Klimat- och miljösamordnare informerar 

om det tidigare projektet Fritidsbiblioteket som under förgående år 

testades i en mindre skala som pop upp på några platser. 

Fritidsbiblioteket erbjöd dagslån av fritids- och sportutrustning, 

tanken med biblioteket var även att tillhanda hålla utlån av leksaker 

och verktyg. Det var uppskattat att låna från fritidsbiblioteket och 

det material som lånades ut lämnades tillbaka. Efter testet med pop 

up fritidsbibliotek har förvaltningen valt att samarbete med en 

etablerad verksamhet, ideell förening för att starta upp en 

Fritidsbank. Fritidsbanken har i dag i en butik i Skärholmens 

centrum och har även öppnat upp i Enskede-Årsta-Vantör. På 

Fritidsbanken lånas sport- och friluftsutrustning ut på ett enkelt sätt, 

gratis i 14 dagar 

Skillnaden mellan Fritidsbank och fritidsbiblioteket är att 

Fritidsbanken inriktar sig mot sport och fritid. Medan 
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Fritidsbiblioteketer även kunde innehålla andra saker att låna så 

som leksaker och verktyg. 

Fritidsbanken har inte öppnats än i vår stadsdel utan det finns 

behov av att hitta en lämplig lokal/plats för Fritidsbanken att hålla 

till i. Rådet tipsar om att Helsingfors har ett fritidsbibliotek i 

kombination med en samlingsplats som blivit populär.  

Fritidsbanken – Alla får låna! Allt är gratis! 

Rådet anser att det är viktigt att det är lätt tillgänglig för folk att ta 

sig till Fritidsbanken samt att det finns saker för äldre att kunna 

låna. Exempel gåstavar, fotbollar, vikter för tyngdlyftning.  

Rådet kommer att bli inbjudna till invigningen av Fritidsbanken när 

den har öppnat. 

§ 4 
Aktuell information från förvaltningen 

Eva Alama, avdelningschef för äldreomsorg informerade om: 

 Nya socialtjänstlagen 

Inget nytt sedan sist. 

 

 Ivos tillsyn  

Inget nytt sedan sist. 

 

 Trygg och säker sommar 

Informationssatsningen som gått under arbetsnamnet ”säker 

sommar” kommer att genomföras vid två tillfällen under 

maj, 8 maj i Fruängsgårdens samlingssal samt den 15 maj 

på Axelsberg. Det är flera aktörer som är inbjudan både från 

förvaltningen men även t ex Polisen för att informera om 

saker som är bra att veta vid t ex värmebölja, beredskap och 

fall. Förutom de inbjuda personerna som ska informera 

kommer det att finnas en utställning att ta del av också. 

 

 Boendeplanering 

Rådet får en dragning av regionens boendeplan och de 

slutsatser som lyfts fram i boendeplanering för äldre. Det 

finns behov av fler boenden inom regionen för att möta 

kommande ökning av andelen äldre.  

 

Rådet har fått boendeplanen utskickat sedan tidigare och 

ska inkomma med synpunkter till ärendet.  

 

https://www.fritidsbanken.se/
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§ 5 

Anmälan av protokoll 

Stadsdelsnämndens sammanträde 20 februari 2025 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

KPR:s sammanträde 11 februari 2025 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

Pensionärsrådets sammanträde 12 februari 2025 

Pensionärsrådet hade inga synpunkter och lade protokollet till 

handlingarna. 

§ 6 
Ärenden till Stadsdelsnämnden 

Ärende 5 Upphandling för inköp och distribution av 
dagligvaror för brukare inom hemtjänsten.  

Pensionärsrådet undrar varför de inte kan ta del av ärendet? 

Då det handlar om upphandling så är ärendet under sekretess och 

därför är ärendet under den slutna delen av nämndsammanträdet. 

Pensionärsrådet framför att det finns delar i ärendeprocessen som 

de kan få vara delaktiga i till exempel kravställningen och att 

kravlistan kunde vara tillgänglig för dem.  

Rådet lyfter fram att det är av vikt att den enskilde personen har 

möjlighet att själv få välja i vilken affär denne vill handla i. Det 

handlar även om andra faktorer också så som ekonomi, att det kan 

bli dyrare för personen inte få handla i den billigaste butiken. Det 

här är en stor och viktigt fråga för rådet. 

 

När allt är klart kommer rådet att informeras om ärendet i detalj 

och om möjligt få statistik kring andelen hemtjänstkunder som har 

insatsen inköp beviljad. 

Ärende 8 Inkomna medborgarförslag 

Medborgarhus i Aspudden 

Förslaget innebär ett återställande av det avsedda husets tidigare 

användningsområde – ett suveränt bra lokalutnyttjande som kom 

fler åldersgrupper till del. På förmiddagarna verksamhet för 

pensionärer (PRO, Seniorhälsan, data fixare m.fl.), på 
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eftermiddagarna en föräldradriven fritidsverksamhet för låg- och 

mellanstadiebarn, på kvällarna ungdomsgård för tonåringar. 

Behovet av lokaler för pensionärsföreningar är skriande stort i 

stadsdelsnämndens område och lokalerna är lämpliga för 

ovanstående verksamheter. 

Rådet hoppas på ett positivt bemötande av medborgarförslaget. 

Ärende 9 Rapport om hälso- och sjukvårdsindikatorer 2024 

Pensionärsrådet tycker rapporten ser för bra ut, stämmer dessa 

siffror verkligen? Rådet önskar få en dragning kring rapporten och 

rådssekreteraren kommer att bjuda in MAS till ett sammanträde. 

Rådet undrar även om det mobila teamet för munhälsobedömning 

fortfarande finns kvar. Förvaltningen tar reda på det och 

återkommer med svar på den frågan. 

Ärende 10 Återtagande av driften av nattpatrull i egen regi 

Pensionärsrådet tillstyrker förvaltningens tjänsteutlåtelse. 

Ärende 14 Högtider på vård- och omsorgsboende 

Pensionärsrådet har inkommit med sina synpunkter till ärendet 

tidigare men vill tillägga att det är även viktigt att de som har 

hemtjänst har möjlighet att få fira högtider. 

Ärende 20 Ta krafttag för att förbättra framkomligheten för 
Stockholms cyklister – motion från (C) 

Pensionärsrådet anser att det är stort fokus på cyklister hela tiden 

och att det ska fungera främst för cyklister i stadsmiljö oavsett 

vilken fråga det är. De äldre är inte cyklister utan är gångare och 

behöver då att gångbanorna fungerar för dem. 

Ärende 22 Förslag till detaljplan för Västertorp 1:1 

Förvaltningens tjänsteutlåtande innebär ett avstyrkande av 

förslaget, något som pensionärsrådet tillstyrker. Det har varit 

väldigt mycket kompletteringsbebyggelse i vår stadsdelsnämnds 

område och grönområden måste värnas om för en bra boendemiljö. 

Förslaget innebär intrång i just grönytor, både en väl fungerande 

och omtyckt parklek berörs och likaså omkringliggande orörd 

naturmark. 

§ 7  
Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 

 

Nästa sammanträde är 16 april kl. 10:30 
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Tema Civilberedskap 


